
protokół Nr xxx
z sesji Rady Gminy Bralin
w dniu 29 czerwca 2016 r.

Sesja odbyła się w sali posiedzeń Urzędu Gminy Bralin, rozpoczęła się o godz. 14.00 i trwała do
godz. 16.30.

Porzadek obrad XXX sesii Radv Gminv Bralin:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Uchwalenie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji.
4. Rozpatrzenie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania

budżetu gminy Bralin za 2015 rok.
5. Przedstawienie opinii Regionalnej tzby Obrachunkowej w Poznaniu o:

a) przedłożonym sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy za2OL5 rok,
b) wniosku komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy

Bralin za rok 2015.
6. Przedstawienie |nformacji o stanie mienia komunalnego według stanu na dzień 31

grudnia 2015 roku.
7. Przedstawienie stanowiska komisji Rewizyjnej.
8. Przedstawienie stanowiska komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu.
9. Podjęcie uchwaty w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze

sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy Bralin za 2OI5 rok.
10. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Bralin absolutorium za 2015

rok.
11. Podjęcie uchwaty w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie

Gminy Bralin.
12. Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w

zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i
zagospodarowania tych odpadów.

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokoŚci
opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właściciela
nieruchomości.

14. Podjęcie uchwały w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za
gospodarowanie odpadami komunalnymi na terenie Gminy Bralin.

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie odbierania odpadów
komunalnych od właścicieli nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy, a

powstają odpady komunalne oraz ustalenia stawki opłaty za pojemnik o określonej
pojemności.

16. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia ryczałtowej stawki opłaty za gospodarowanie
odpadami komunalnymi dla nieruchomości, na których znajdują się domki ]etniskowe
lub innych nieruchomości wykorzystywanych na cele rekreacyjno - wypoczynkowe,
jedynie przez część roku.

17. Podjęcie uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których

właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Bralin oraz warunków i zasad korzystania z

tych przystanków.
18. Wolne głosy i informacje
19. Zamknięcie posiedzenia.
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Pkt 1)Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocnościobrad.
Otwarcia posiedzenia Ó godzinie 74.00 dokonał przewodniczqcy rady Grzegorz Lemanik i

stwierdzil, że obecnych jest 75 na stan ogólny 15 radnych, co pozwala zgodnie z przepisami
prawa obradować i podejmować prawomocne uchwały.
Ponadto w sesji udział wzięli wójt Roman Wojtysiak, skarbnik Grażyna Mosch, prezes LKS

,,Sokół" Bralin Kamil 
,Wanzek, 

mieszkańcy gminy a także przedstawiciele lokalnych mediów.

Pkt 2) Uchwalenie porządku obrad.
Przewodniczqcy obrad powiedział, że proponowany przez niego porzqdek obrad jest radnym

znany, gdyż był on zamieszczony w BlP.

Wójt wniósł propozycję zmiany porzqdku obrad.
Wójt zawnioskował, aby porzqdek obrad rozszerzyć o dwie dodatkowe uchwały:
tJchwałę w sprawie wvrażenia zaodv na nabvcie nieruchomości położonei w Choiecinie do
zasobów mienia komunalneao. dotyczqcq nabycia nieruchomości gruntowej od prywatnego
właściciela, o wielkości 76 m2. Grunt ten jest niezbędny gminie w celu realizocji zadania
publicznego polegajqcego no wybudowaniu siecikanalizacji sanitornejw obrębie Chojęcin.

Aby pozyskać na to zamierzenie środki z funduszy zewnętrznych należy złożyĆ stosowny
wniosek i przedłożyć pozwolenie na budowę kanalizacji. Jednakże, aby tę decyzję uzyskaĆ

inwestor musi być właścicielem nieruchomości, stqd działonia majqce na celu pozyskanie
przedmiotowej ziemi. Proponowana stawka wykupu wynosi 73 zł za m2.

Druga uchwała odnosi się do zmian uchwałv budżetowei na 2076 rok. Wójt nadmienił, iż nie
ukrywa, że przesunięcia między paragrafami mógłby zrobić zarzqdzeniem, ale skoro dzisiaj jest

sesja, wnosi o to żeby wymagane zmiany radni przyjęli uchwałq.
Przewodniczqcy zapytał czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos w sprawie zmiany porzqdku

obrad.
lJwag nie zgłoszono, wobec czego przewodniczqcy rady odczytał porzqdek obrad po zmianach.
Ponqdek obrad fi$ sesji Rady Gminy Bralin po zmianach:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obmd.
2, Uchwalenie porzqdku obrad.
3. Przyjęcie protokołów z ostatnich sesji.
4, Rozpatrzenie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z Wkonania budżetu gminy Bralin za

2075 rok.

5. Przedstawienie opinii Regionalnej lzby Obrachunkowej w Poznaniu o:
a) przedłożonym sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy za 2075 rok,

b) wniosku komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Bralin za rok
2015.

6. Przedstawienie informacji o stanie mienia komunalnego według stanu no dzień j1 grudnia 2015 roku.

7. Przedstawienie stanowiska komisji Rewizyjnej.
8. Przedstawienie stanowiska komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu.
9. Podjęcie uchwaĘ w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z

wykonanio budżetu gminy Bralin za 2075 rok,
10. Podjęcie uchwaĘ w sprawie udzielenia WójtowiGminy Bralin absolutorium za 2075 rok.
11. Podjęcie uchwaĘ w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porzqdku na terenie Gminy Bralin.

12. Podjęcie uchwaĘ w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenio usług w zakresie odbierania
odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów.

lj. Podjęcie uchwaĘ w sprawie zmiany uchwaĘ w sprawie wzoru deklaracji o wysokoŚci ópłaty za
' gospodarowanie odpadami komunalnymi skłodanej przez właściciela nieruchomości.

14. Podjęcie uchwaĘ w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie

odpadami komunalnymi na terenie Gminy Brolin,
75. Podjęcie uchwaĘ w sprawie zmiany uchwoĘ w sprawie odbierania odpadów komunalnych od właŚeicieli

nieruchomości, na których nie zamieszkujq mieszkańcy, a powstajq odpady komunalne oraz ustalenia

stawki opłaty za pojemnik o określonej pojemności.
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16. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia ryczałtowej stawki opłaty za gospodarowanie odpadami
komunalnymi dla nieruchomości, na których znajdujq się domki letniskowe tub innych nieruchomości
wykorzystywanych na cele rekreacyjno - wypoczynkowe, jedynie przez część roku.

17. Podjęcie uchwaĘ w sprawie określenia pnystanków komunikacyjnych, których wlaścicielem lub
zarzqdzajqcym jest Gmina Bralin oraz wąrunków i zasad korzystonia z tych przystanków.

78. podiecie uchwafu w sprawie wvrażenid zqody na nabvcie nieruchomości położonei w choiecinie do
zdsobów m ie nia komu na l ne a o.

79. Podiecie uchwdfu w sprawie zmianv uchwafu budżetowei nd 2076 rok.
20. Wolne głosy iinformacje"
27. Zamknięcie posiedzenia.

Wvnik głosowania: w sprawie przyjęcia porządku obrad po zmianach.
W głosowaniu udział wzięło 15 radnych,
zA_t5,
GŁosY WSTRZYMUJĄCE - 0,
PRZEC|W - 0.
Rada porzqdek obrad po zmianach przyjęła jednogłośnie.

Pkt 3} Przyjęcie protokołów z ostatnich sesii.
Pnewodniczqcy rady przystqpił do punktu 3 tj. przyjęcia protokołów z poprzednich sesji -
protokołu nr XXVlll oroz XXIX, nostępnie przewodniczqcy przypomniał radnym, że projekĘ
protokołow dostępne sq do wglqdu w biurze rady oraz na stronie BlP gminy Bralin.
Do projektów nie wniesiono żadnych uwag ani poprawek, wobec czego przewodniczqcy rady
przystqpił do głosowania za przyjęciem przedmiotowych protokołów:

wvnik głosowania w sprawie przviecia protokołu nr xxvlll oraz protokołu nr xxlx:
W głosowaniu udział wzięło 15 radnych,
ZA - przyjęciem protokołu głosowało 15 radnych,
PRZEC|W - 0,

GŁosY WSTRZYMUJĄCE - 0.
Rada protokół nr XXVIll oraz protokół nr XX|X plzyjęła jednogłośnie - bez uwag.

Pkt 4) Rozpatrzenie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania
budżetu Gminy Bralin za 2015 rok.

Sprowozdanie radni otrzymali na piśmie z wymoganym wyprzedzeniem, mieliwięc możliwość
zapoznania się z wykonaniem budżetu zo rok ubiegły.
Przewodniczqcy rady przypomniał zebranym, że sprowozdania były szczegółowo omówione
podczas posiedzenia połqczonych komisji stałych w dniu 22 czerwca br. Na zadawane pytanio
udzielono odpowiedzi.
Niezależnie od tego przewodniczqcy obrad poprosil o podjęcie dyskusji na powyższy temat.
Mimo próby zainicjowania przez przewodniczqceqo rady debaĘ odnośnie sprawozdania
finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu, pytań i uwag nie zgłoszono, wobec
czego przewodniczqcy przystqpił do omawiania kolejnego punktu porzqdku obrad.

Pkt 5} Przedstawienie opinii Regionalnej !zby Obrachunkowej w Poznaniu o:
a} przedlożonym sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy za 2015 rok.

Wójt przedstawił zebranym treść uchwały nr S0-0954/1.6/Ka/2016 składu orzekojqcego
Regionalnej lzby Obrochunkowej w Poznaniu z dnia 8 kwietnia 2076 r.

Skład orzekajqcy RlO wyraził o przedłożonym przez wójta sprawozdaniu z wykonania budżetu
za 2075 rok wraz z informacjq o stanie mienia komunalnego gminy opinię pozytywnq.
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Opinia stonowi załgcznik do niniejszego protokołu.

Pytań do przedstawionej opinii nie zgłoszono.

pkt 5) przedstawienie opinii Regionatnej lzby Obrachunkowej w Poznaniu o:

b) wniosku komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium WÓjtowi

Gminy Bralin za rok 2015.
Przewodniczący komisji rewizyjnej Roman Lemanik przedstawił treŚĆ uchwałY SO-

o955l58l2lKal20l6 składu orzekającego Regionalnej lzby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia

22czerwca 2016 rok.

Stanowisko w sprawie opiniio wniosku o wniosku Komisji rewizyjnej Rady Gminy Bralin o

udzielenie absolutorium WójtowiGminy Bralin za2015 rok stanowi załacznik do niniejszego

protokołu.
Pytań do przedstawionej opinii nie zgłoszono.

pkt 6l przedstawienie informacji o stanie mienia komunalnego według stanu na dzień 31

grudnia 2015 roku.
Skarbnik powiedziała, że majqtek gminy ogołem na koniec roku 2075 wynosi49.677. 806,59

zł jest to wartość ewidencyjna majqtku brutto, natomiast wartoŚĆ ewidencyjna majqtku

netto wynosi 27.512.422,34 zł. Na ten majqtek składajq się:

Wyszczególnienie Wartość ewidencyjna

majątku brutto

Grunty 704,48 ha 2.976.593,85

Budynki 74.246.206,24

Budowle 30.323.472,69

Urzqdzenia techniczne, maszyny i inne środkitrwałe 7.087.734,78

Środki transportu 897.778,74

Wartości niematerialne i prawne 140.080,89

Wartość ewidencyjna mienia szkół, przedszkola i gimnazjum wynosi brutto 438.206,47 złw
tym:

Wyszczególnienie Wartość ewidencyjna
majątku brutto

Budynkii budowle 54.376,73

U rzqdze nia tech niczne i wyposażenie 200.075,45

Wartości niemateriolne i prawne 34.533,29

Wortość ewidencyjna zbiorów bibliotecznych wynosi brutto: 1_49.287,54 zl.

Wartość ewidencyjna mienia GOPS wynosi brutto: 13.106,00 zł.

Wartość ewidencyjna mienia Biblioteki Publicznej wynosibrutto: 133.877,70 zł.

Zmiany w mieniu komunalnym od ostatniej informacji złożonej na dzień 37 grudnio 2074 r" do

dnia 37.72.2075 r. wyniosły łqcznie 2.348.487,89 zł.

Na to składa się: rozbudowa sieci kanalizacji sanitarnejw miejscowoŚci Bralin dofinansowanej

środkami UE, agregat prqdotwórczy przekazany do urzędu gminy, budowa drogiw Czerminie,
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zakup sieci wodociqgowej w miejscowości Bralin, zakup sieci wodociqgowej w miejscowości
Chojęcin, rozbudowa oświetlenia ulicznego w miejscowości Chojęcin-Parcele, rozbudowa
oświetlenia ulicznego w Weronikopolu, zakup kompleksowego urzqdzenia bezpieczeństwa
sieci teleinformatycznej, zakup pieca kuchennego do DL w Mnichowicach, doposażenie placu
zabaw w miejscowości Bralin, przekazanie szafy chłodniczej do DL w Goli, przekazanie kuchni
gazowej do DL w Goli, przekazanie stołu konferencyjnego do DL w Taborze Wielkim,
przekozanie krzeseł i stołu do świetlicy,,Tęczo", nabycie gruntów od Skarbu Państwa na mocy
prowomocnej decyzjiwojewody, nabycie gruntów w wyniku podziału dzialki, nabycie gruntów
pod budowę przedszkola, nabycie gruntów powstałych na skutek zamiany z prywatnym
właścicielem, nabycie gruntów w formie darowizny.
Zwiększenie wartości szkół, przedszkola igimnazjum na kwotę 62.036,92 zł.

Glówne zwiększenia to zbiory biblioteczne.
Zwiększenie wartości niematerialnych i prawnych szkół 5.966,48 zł.
Zwiększenie wartości zbiorów bibliotecznych w Bibliotece Publicznej w Bralinie 7.630,73 zł.

Zmniejszenie wartości majqtku na kwotę 56.532.946,23 zl, z tego uzyskano dochód 798.750,00
zł.

Zmniejszenie wartości gruntów na kwotę 75.898,00 zl.
Zmniejszenie majqtku na skutek sprzedaży samochodu pożarniczego marki ŻUK, sprzedaż
budynku poszkolnego w Chojęcinie, przekazanie drogi Wielkopolskiemu Zarzqdowi Drog
Wojewódzkich w Poznaniu, przekazanie mostu Wielkopolskiemu Zarzqdowi Drog
Wojewódzkich w Poznaniu, przekazanie szafy chłodniczej do DL w Taborze Wielkim,
przekazanie kuchni gazowej do DL w Czerminie, przekazanie stołu konferencyjnego do DL w
Nowej Wsi Ksiqżęcej, przekazanie krzeseł i stołu do DL w Nowej Wsi Ksiqżęcej, zamiana
gruntów z prywotnym właścicielem.
Zmniejszenie wartości szkół na kwotę 33.985,30 zł.

Zmniejszenie wartości GOPS 8.996,72 zł.

Na koniec roku środki pieniężne na rachunku bankowym wyniosły 7. 280.354,02 zł.

Gmina posiada udzioły w spółce ,,Oświetlenie Uliczne i Drogowe" w wysokości 725, gdzie
wartość nominalna udzialu 1000,00 zł. Łqczna,wartość udziołów wynosi 725.000,00 zł.

W Spółce INWESTOR - KĘPNO, gmina posiada 450 udziałów, gdzie wartość nominalna udziału
wynosi 1.000,00 zł. Łqczna wartość udziałów wynosi 450 000,00 zł.

Pytań i uwag do przedstawionej informacji o stanie mienia nie zgłoszono.

Pkt 7) Przedstawienie stanowiska komisji Rewizyjnej.
Przewodniczqcy Komisji Rewizyjnej Roman Lemanik odczytał pozytywnq opinię komisji o
wykonaniu budżetu Gminy Bralin za 2075 rok i w imieniu komisji wniósł do rady o udzielenie
WójtowiGminy Bralin absolutorium za 201.5 rok, zgodnie z podjętq uchwałq Nr 1/2015 Komisji
Rewizyjnej Rady Gminy Bralin z dnia 8 czerwca 2016 r.

Uwag do przedstawionej opinii nie zgłoszono.
Opinia oraz uchwała komisji stanowiq załaczniki do niniejszego protokołu.

Pkt 8} Przedstawienie stanowiska komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu.
Przewodniczqcy rady poprosił przewodniczqcego komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu
Rady 6miny Bralin o przedstawienie stanowiska komisji w sprawie oceny wykonania'budżetu
za 2015 rok.

Paweł Narękiewicz przewodniczqcy komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu przedstawil
zebranym pozytywnq opinię komisjiw sprawie wykonania budżetu gminy za rok 2015 podjętq
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w dniu 27 kwietnia 2016 roku po zapoznaniu się z przedstawionym wykonaniem budŻetu oraz

sp raw ozd a ni e m fi n a n sowy m.

Pytań do odczytanej opinii nie zgłoszono.

pkt 9l podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Bralin za 2015 rok.
W myśt ustawy o finansach publicznych rada rozpatruje i zatwierdza sprawozdanie finansowe
jednostki samorzqdu terytorialnego wraz ze sprqwozdaniem z wykonania budŻetu.

Przewodniczqcy obrad odczytał projekt uchwały.
przewodniczqcy zopytał czy ktoś z obecnych ma jakieś pytania bqdŹ uwagi do projektu

uchwały.
W zwiqzku z brakiem pytań i uwag do projektu uchwały, przewodniczqcy rady zamknqł

dyskusję nad projektem i przystqpił do głosowania - poprzez podniesienie ręki- za przyjęciem

prze d m i otowej u chwały.
Wvnik głosowania: w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Bralin za 20].5 rok.

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych,
ZA - przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych,
PRZEC|W - 0,

GŁosY WSTRZYMUJĄCE - 3.

Rada podjęła uchwałę nr XXX/115l2}t6.
IJchwala stanowi załqcznik do niniejszego protokołu

pkt 10) Podjęcie uchwaĘ w sprawie udzielenia WójtowiGminy Bralin absolutorium za

2015 rok.

Wykonujqc swój ustowowy obowiqzek radni po zapoznaniu się ze sprawozdaniem finansowym
wroz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Bralin za 2015 rok, informacjq o stanie

mienia komunalnego według stanu na dzień 31 grudnia 2075 roku, opiniami Składu

orzekajqcego Regionalnej lzby Obrachunkowej w Poznaniu o przedłożonym sprawozdaniu z

wykonania budżetu gminy za 201_5 rok i wniosku komisji rewizyjnej w sprawie udzielenia

absolutorium Wójtowi Gminy Bralin za rok 2015, uchwałq Komisji Rewizyjnej w sprawie

udzielenia absolutorium Wojtowi Gminy Bralin za 2075 rok oraz stanowiskiem Komisji Rozwoju

Gospodarczego i Budżetu odnośnie wykonania budżetu przystqpili do podjęcia uchwały w

sprawie udzielenia wójtowi absolutorium.
Przewodniczqcy obrad odczytał projekt uchwały.
przewodniczqcy zapytal czy ktoś z obecnych ma jakieś pytania bqdŹ uwagi do projektu

uchwały.
W zwiqzku z brakiem pytań i uwag do projektu uchwały, przewodniczqcy rady zamknqł

dyskusję nad projektem i przystqpił do głosowania - poprzez podniesienie ręki- za przyjęciem

przed miotowej u chwały.
Wvnik głosowania: w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Bralin absolutorium za 2015 rok.

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych,
ZA - przyjęciem uchwaty głosowało 11 radnych,
PRZECIW - 3,

GŁosY WSTRZYMUJĄCE - 1.

Rada podjęła uchwałę nr XXX/116l20L6.
IJchwala stanowi załqcznik do niniejszego protokołu.
przewodniczacv oąłosił 70 minutowa przerwe w obrddach.
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Przewodniczqcy wznowił obrady po przerwie.
Przewodniczqcy rady nadmienił, że uchwaly uwzględnione w porzqdku obrad dzisiejszejsesji
w punktach 17 do 16 dotyczqce zagadnień z zakresu gospodarowania odpadami
komunalnymi omówione były przez Paniq inspektor Małgorzatę Krzak podczas wspólnego
posiedzenia komisji stałych w dniu 22 czerwca 2076 roku, wobec czego radnym problematyka
jest znona.

Pkt 11) Podjęcie uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie
Gminy Bralin.

Przewodniczqcy obrad zapytał czy ktoś z zebranych chciałby zabrać głos w omawianej sprawie.
Głosów nie zgłoszono.
P rz ew o d n i czqcy ob ra d o d czytał p roj e kt u chw ały.
Przewodniczqcy zopytał czy ktoś z obecnych ma jakieś pytania bqdź uwagi do projektu
uchwały.
W zwiqzku z brakiem pytań i uwag do projektu uchwały, przewodniczqcy rady zamknqł
dyskusję nad projektem i przystqpił do głosowania - poprzez podniesienie ręki- za przyjęciem
prze d m i otowej u chwały.
Wvnik głosowania: w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy
Bralin.
W głosowaniu udział wzięło 15 radnych,
ZA- przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych,
PRZECIW - 0,

GŁosY WSTRZYMUJĄCE - 0.

Rada podjęła uchwałę nr XXX| !L7 l2}t6.
Uchwała stanowi załqcznik do niniejszego protokołu.

Pkt 12) Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w
zakresie odbierania odpadów komunalnych od wlaścicieti nieruchomości i
zagospodarowania tych odpadów.

Przewodniczqcy obrad zapytał czy ktoś z zebranych chciałby zabrać głos w omawianej sprawie.
Głosów nie zgloszono.
P rz ewo d n i cz qcy o b ra d o d czyt ał p roj e kt u chw a ły.

Przewodniczqcy zapytal czy ktoś z obecnych ma jakieś pytania bqdź uwagi do projektu
uchwaĘ.
W zwiqzku z brakiem pytań i uwag do projektu uchwały, przewodniczqcy rady zamknqł
dyskusję nad projektem i przystqpił do głosowania - poprzez podniesienie ręki- za przyjęciem
prze d m i otowej u chw aly.
Wvnik głosowania: w sprawie szczegółowego sposobu izakresu świadczenia usług w zakresie
odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych
odpadów.
W głosowaniu udział wzięło 15 radnych,
ZA - przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych,
PRZEC|W - 0,

GŁosY WSTRZYMUJĄCE - 0.

Rada podjęła uchwałę nr XXX/118l20L6.
Uchwała stanowi załqcznik do niniejszego protokołu.
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pkt 13) Podjęcie uchwaĘ w sprawie zmiany uchwaĘ w sprawie wzoru deklaracji o wysokoŚci

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właŚciciela

nieruchomości.
Przewodniczqcy obrad zapytał czy ktoś z zebranych chciałby zabrać głos w omawianej sprawie.

Głosów nie zgłoszono.
Przewodniczqcy obrad odczytał projekt uchwały.
przewodniczqcy zapytał czy ktoś z obecnych ma jakieś pytania bqdŹ uwagi do projektu

uchwaĘ.
W zwiqzku z brakiem pytań i uwag do projektu uchwały, przewodniczqcy rady zamknqł

dyskusję nad projektem i przystqpił do głosowania - poprzez podniesienie ręki- za przyjęciem

prze d m i otowej u chw ały.
Wvnik głosowania: w sprawie zmiany uchwały w sprawie wzoru deklaracjio wysokoŚciopłaty

za gospodarowanie odpadami komunalnymi składane j przez właściciela nieruchomoŚci.

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych,
ZA - przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych,
PRZEC|W - 0,

GŁosY WSTRZYMUJĄCE - 0.

Rada podjęła uchwałę nr XXX/11912076.
IJchwała stanowi załqcznik do niniejszego protokołu.

pkt 14} podjęcie uchwaĘ w sprawie terminu, częstotliwości itrybu uiszczania opłaty za
gospodarowanie odpadami komunalnymi na terenie Gminy Bralin.

przewodniczqcy obrad zapytał czy ktoś z zebranych chciałby zabrać głos w omawianej

sprawie. Głosow nie zgłoszono.
P rze w o d n i cz qcy o b ro d o d czytał p roj e kt u c hw ały.
przewodniczqcy zapytał czy ktoś z obecnych ma jakieś pytania bqdź uwagi do projektu

uchwały.
W zwiqzku z brakiem pytań i uwag do projektu uchwały, przewodniczqcy rady zamknqł

dyskusję nad projektem i przystqpił do głosowania - poprzez podniesienie ręki- za
p rzyj ęci e m prz e d m i otowej u chw ały.

Wvnik głosowania: w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za

gospodarowanie odpadami komunalnymi na terenie Gminy Bralin.

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych,
ZA - przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych,
PRzEclW - 0,

GŁosY WSTRZYMUJĄCE - 0.

Rada podjęła uchwalę nr XXX/120l2OL6.
lJchwała stanowi załqcznik do niniejszego protokołu.

pkt 15) podjęcie uchwaty w sprawie zmiany uchwaĘ w sprawie odbierania odpadów

komunatnych od właścicieli nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy,

a powstają odpady komunalne oraz ustalenia stawki opłaty za pojemnik o

określonej pojemności.
przewodniczqcy obrad zapytał czy ktoś z zebranych chciałby zabrać glos w omowianej sPrawie.

Głosów nie zgłoszono.
P rze w o d n i cz qcy ob ra d o d czytał p roj e kt u chw ały.
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przewodniczqcy zapytał czy ktoś z obecnych ma jakieś pytania bqdŹ uwagi do Projektu

uchwały.
W zwiqzku z brakiem pytań i uwag do projektu uchwaly, przewodniczqcy radY zamknqł

dyskusję nad projektem i przystqpił do głosowania - poprzez podniesienie ręki- za PrzYjęciem

prze d m i otowej u chw ały.

Wvnik głosowania: w sprawie zmiany uchwały w sprawie odbierania odpadów komunalnYch

od właścicieli nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcY, a Powstają odPadY

komunalne oraz ustalenia stawki opłaty za pojemnik o określonej pojemności.

W gtosowaniu udział wzięło 15 radnych,

ZA - przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych,

PRZECIW - 0,

GŁosY WSTRZYMUJĄCE - 0.

Rada podjęła uchwałę nr XXX| L2tl2ot6.
tJchwała stanowi załqcznik do niniejszego protokołu.

Pkt 16) Podjęcie uchwaĘ w sprawie ustalenia ryczałtowej stawki oplaty za gospodarowanie

odpadami komunatnymi dla nieruchomości, na których znajdują się domki

letniskowe tub innych nieruchomości wykorzystywanych na cele rekreacYjno -
wypoczynkowe, jedynie przez część roku.

przewodniczqcy obrad zapytał czy ktoś z zebranych chciałby zabraĆ głos w omawianej sPrawie.

Głosów nie zgloszono.
P rz ew o d n i cz qcy o b ra d o d czyt ał p roj e kt u chw aly.

Przewodniczqcy zapytał czy ktoś z obecnych ma jakieś pytania bqdź uwagi do projektu

uchwaly.
W zwiqzku z brakiem pytań i uwag do projektu uchwały, przewodniczqcy rady zamknqł

dyskusję nad projektem i przystqpił do głosowania - poprzez podniesienie ręki - za PrzYjęciem

przedmiotowej uchwaĘ.
Wvnik płosowania: w sprawie ustalenia ryczałtowej stawkl opłaty za gosPodarowanie

odpadami komunalnymi dla nieruchomości, na których znajdują się domki letniskowe lub

innych nieruchomości wykorzystywanych na cete rekreacyjno - wypoczynkowe, jedYnie Przez

częŚĆ roku.
W głosowaniu udział wzięło 15 radnych,

ZA - przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych,

PRZECIW - 0,

GŁosY WSTRZYMUJĄCE - 2.

Rada podjęła uchwałę nr XXX| L22|2OL6.
tJchwala stanowi załqcznik do niniejszego protokołu.

pkt 17) podjęcie uchwaty w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, którYch

właścicietem tub zarządzaiącym jest Gmina Bralin oraz warunków i zasad

korzystania z tych przystanków.
przewodniczqcy obrad poprosił o przedstawienie uzasadnienia d niniejszego Projektu.

Wójt przedstawił uzasadnienie do przedmiotowej uchwały.

IJstawa z dnia 1 marca 2017 roku o publicznym transporcie zbiorowYm stanowi, Że do zadań

organizatora publicznego transportu zbiorowego należy okreŚlenie PrzYstanków

komunikacyjnych, których jest właścicielem lub zarzqdzajqcym, udostęPnionYch dla

operatorów i przewoźników, a także określenie warunków i zasad korzYstania z tYch obiektów.
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Organizotorem publicznego transportu zbiorowego na swoim obszarze jest gmina, do niej

należy wypełnienie powyższego obowiqzku. W myśl ust. 2 art. 15 określenie przystanków i
zasad korzystania z nich winno nastqpić w drodze uchwały.
Zasady korzystania z przystankow określono w sposób, który powinien zapewniĆ porzqdek i
bezpieczne korzystanie z przystanków przez podróżnych.

W zwiqzku z powyższym podjęcie uchwały jest zasadne.
Pytań i uwag do uzasadnienia nie wniesiono.
Przewodniczqcy obrad odczytał projekt uchwały.
przewodniczqcy zapytat czy ktoś z obecnych ma jakieś pytania bqdź uwagi do projektu

uchwały.
W zwiqzku z brokiem pytań i uwag do projektu uchwały, przewodniczqcy rady zamknqł

dyskusję nod projektem i przystqpił do głosowania - poprzez podniesienie ręki - za przyjęciem

prz ed mi otowej u chw ały.

Wvnik głosowania: w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których właŚcicielem

lub zarządzającym jest Gmina Bralin oraz warunków i zasad korzystania z tych przystanków.

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych,
ZA - przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych,
PRZEC|W _ 0,

GŁosY WSTRZYMUJĄCE - 0.

Rada podjęła uchwałę nr XXX| Lż3 12016.
lJchwała stanowi załqcznik do niniejszego protokołu,

pkt 18} podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomoŚci połoŻonej

w Chojęcinie do zasobów mienia komunalnego.
przewodniczqcy rady zoznaczył, że projekt uchwały został dzisiaj wniesiony do porzqdku

obrad, wobec czego prosi o uzasadnienie zasodności podjęcia przedmiotowej uchwaĘ.
Wójt wyjaśnił, że uchwała jest niezbędna w celu przystqpienia do realizacji inwestycji budowy

sieci kanalizacji sanitarnej w obrębie Chojęcin. Działka ma wielkości 76 m. JeŚli będzie zgoda

rady na nabycie nieruchomości, o której mowa w uchwale wówczos można przystqpiĆ do

procedury uzgodnienia ceny. Szacuje się wortość wykupu na kwotę 73,00 zł za m2, tak jak

podczas nabywania gruntów pod drogi. Na pozyskanym gruncie zgodnie ze wskazaniami
projektanta ma zostać zlokalizowana przepompownia. Zgoda właŚcicieli gruntu na budowę
przepompowni została uzyskana.
Pytań i uwag do przedstawionego uzasadnienia nie zgłoszono.

Przewodniczqcy obrad odczytał projekt uchwały.
przewodniczqcy zapytał czy ktoś z obecnych ma jakieś pytania bqdŹ uwagi do projektu

uchwały.
W zwiqzku z brakiem pytań i uwag do projektu uchwaly, przewodniczqcy rady zamknqł

dyskusję nad projektem i przystqpił do głosowania - poprzez podniesienie ręki- za przyjęciem

przed miotowej uchwały.
Wvnik głosowania: w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomoŚci położonej w

Chojęcinie do zasobów mienia komunalnego.
W głosowaniu udział wzięło 15 radnych,
ZA - przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych,
PRZEC|W - 0,

GŁosY WSTRZYMUJĄCE - 0.

Rada podjęła uchwałę nr XXX|I24{2OL6.
lJchwała stanowi załqcznik do niniejszego protokołu

Pkt 19) Podjęcie uchwaĘ w sprawie zmiany uchwaĘ budżetowej na 2016 rok.
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Skarbnik powiedziała, że proponowono uchwała doĘczy zwiększenia planu wydatków i
dochodów o kwotę 1.500.000,00 zł. Dokonuje się tej czynności na podstawie pisma wojewody
wielkopolskiego zwiększajqcego kwotę dotacji celowej o 1.500.000,00 zl z przeznaczeniem na
realizację ustawy o pomocy państwa w wychowaniu dzieci.
RÓwnież na podstawie pisma wojewody wielkopolskiego zwiększa się plan dotacji celowej o
kwotę 5.800,00 zł z przeznaczeniem na dofinansowanie zadań realizowanych w ramach
wieloletniego progrqmu wspierania gmin w zakresie dożywiania.
W uchwale budżetowej ponadto dokonuje się zmian w oparciu o pismo dyrektora Gimnazjum
zwiększajqc dochody budżetu gminy o kwotę 7.000,00 zł. Środki pochodzq z wynajmu
powierzchni pod instalację automatu samosprzedajqcego w budynku szkoły. Kwotę tę
przeznqcza się na wynagrodzenia bezosobowe.
Na podstawie pisma dyrektora Szkoły Podstawowej w Bralinie zwiększa się dochody budżetu
gminy o kwotę 700,00zł. Środki pochodzq z wynajmu powierzchni pod instalację automatu
samosprzedajqcego w budynku szkolnym, powyższq kwotę przeznacza się na zwiększenie
planu wydatkow na wynagrodzenia.
Ponadto dokonuje się korekty planu wydatków bieżqcych poprzez przeniesienie w ramach
działu, zmiany dotyczqcej przeniesienia pomiędzy paragrafami kwoty 7.910,00 zł.
Zmiany dokonano na podstawie prawomocnego wyroku Sadu Rejonowego w Kępnie, gdzie
zasqdzono odszkodowanie dla pracownika zo naruszenie zasad równego traktowania w
zatrudnieniu, kwota 20.000,00 zł.
Zmiana dotyczy planowanego remontu klatki schodowejw tym korytarzy oraz pomieszczenia
pod serwerownię w budynku IJG zwiększenie o kwotę 2.000,00 zł.
Dokonano zwiększenia wydatkow na szkolenia pracownikow, gdzie do szkoleń należy zaliczyć
wszystkie koszĘ zwiqzane ze szkoleniem w tym również koszty dojazdów. Zwiększenie o kwotę
2.500,00 zł.

Zakup paliwa do kosiarek spalinowych w celu utrzymania porzqdku na terenie gminy.
Na podstawie pisma kierownika GOPS w Bralinie dokonuje się korekty planu finansowego
poprzez zmniejszenie planu wydatków z przeznaczeniem no pokrycie wydatków zwiqzanych
koniecznościq odbycia służby przygotowawcze|przez zatrudnionego pracownika.
Przewodniczącv rady: Chodzi o punkt 3 zmiany w tych działach i paragrafach, związanąz
wyrokiem Sądu Rejonowego w Kępnie. Jest to kwota zasądzona na rzecz pracownika w
sprawie, którą reprezentowat urząd gminy - Pan sekretarz, czy w związku z tym planowano
apelację, czy przyjęto wyrok sadu bez próby apelacji?
Wójt: Wyrok jest prawomocny.
Przewodniczący rady: Czyli nie próbowano apelacji, rozumiem?
Wójt: Nie wiem.
Przewodniczący rady: Czy w takim razie osoba, która reprezentowała urząd w tej sprawie,
mogłaby nas tutaj (...).

WÓjt: Panie przewodniczącv, na temat prywatnych spraw nie będę tutaj rozmawiał. Chciałbym
poprosiĆ komisję rewizyjną, aby po sesjispotkała się ze mną, to jest moja odpowiedź, dziękuję.
Przewodniczący rady: Czy to są prywatne sprawy? Mówimy o wydatkach z budżetu gminy. 7,
prawie 8 tysięcy, więc nie jest to prywatny budżet Pana tylko budżet mieszkańców.
Wójt: Ale Pan mnie źle zrozumiał...
Skarbnik: Wyrok jest prawomocny i ja po prostu, nie możemy sobie (...)

Przewodnicząc! rady: Tak, ale czy jako radni, którzy byliśmy angażowani w tę sprawę, jako
Świadkowie, w ramach transparentności i przejrzystości wydatkowania środków
finansowych...
WÓjt: Oczywiście taką informację przedstawię tuż po sesji komisji rewizyjnej w ramach
transparentności.
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Przewodniczący rady: Dziękuję za próbę wyjaśnienia.
lnnych pytań i uwag nie zgłoszono.
Przewodniczqcy obrad odczytał projekt uchwały.
Przewodniczqcy zapytał czy ktoś z obecnych mo jakieś pytania bqdź uwagi do projektu

uchwały.
W zwiqzku z brakiem pytań i uwag do projektu uchwały, przewodniczqcy rady zamknqł

dyskusję nad projektem i przystqpił do głosowania - poprzez podniesienie ręki- za przyjęciem

p rzed mi otow ej u chw ały.
Wvnik głosowania: w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2016 rok.

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych,
ZA - przyjęciem uchwały głosowało 10 radnych,
PRZEC|W _ 0,

GŁosY WSTRZYMUJĄCE - 5.

Rada podjęła uchwałę nr XXX| L25 l2OL6.
lJchwała stanowi załqcznik do niniejszego protokołu.

Pkt 20}Wolne głosy i informacje.
Przewodniczqcy rady przedstawił list otwarty poseł Andżeliki Możdżanowskiej do

mieszkańców powiatu kępińskiego odnośnie budowy obwodnicy Kępna. List stanowizałacznik
do niniejszego protokołu.
Następnie przewodniczqcy przedstawił propozycję reprezentowania rady podczas wizyty
partnerskiej na Słowacji przez radnego Jacka Kuropkę. Uwag do przedstawionej propozycji nie

zgłoszono.
Przewodniczqcy rady odczytał postanowienie WSA w Poznaniu ze skargi czterech radnych w
przedmiocie wyboru Przewodniczqcego Rody Gminy Bralin.
Postanowienie stanowi załqcznik do niniejszego postanowienia.
Przewodniczący rady: W tej sprawie chciałbym się spytać, ponieważ wiem, że(...) wynajęta

została kancelaria prawna, aby reprezentować 4 radnych, Pani skarbnik czy może Pani

poinformować !le ta usługa kosztowała gminę? '

Wójt: Ja odpowiem. Szanowni Państwo, chciałem wziąć głos za chwilę, ale w związku z tym, Że

zostałem wywołany do odpowiedzi ... (Przewodniczący rady: ... ja prosiłem Panią skarbnik) ...

odpowiadam. Szanowni Państwo, to jest postanowienie, nie rozpatrzenie sprawy

merytoryczne, to po pierwsze. Na miejscu Pana przewodniczącego, znaczy sąd stwierdzil, że

tylko przewodniczący, reasumując, że tylko przewodniczący ma interes prawny w tym, ŻebY

składać ewentua]ne skargi na uchwałę o jego odwołaniu, co z tym się nie można generalnie

zgodzići powiem w ten sposób. Nieznane są wyroki boskie i sądów administracyjnych ogólnie

rzecz biorąc, ale tutaj trwają prace nad tym żeby to prawnie jeszcze zanalizowaĆ. Wróciła Pani

mecenas, która w tym nie brała od początku udziału, ja zaciągnę informacji, co ona po prostu

myśli o tym uzasadnieniu tego postanowienia a nie wyroku sądu. Odpowiadając na pytanie

tutaj, już te konkretne ile to kosztowało, Szanowni Państwo, jeŚli my nie mamy kancelarii
prawnej, jeśli Pani mecenas - a ma do tego pełne prawo z raĄi swojego poważnego podejŚcia

do swojego zawodu, nie chciała wziąć udziału w pisaniu tej skargi i odmówiła takiej pomocy w

związku z tym urząd gminy, wójt jest zobowiązany do zapewnienia pomocy prawnej kaŻdemu

radnemu. l też taka pomoc została zaoferowana Panu przewodniczącemu, kiedy przyszła ta

skarga, aby ... (Przewodniczący rady: Jest to nieprawda, to, co pan powiedział przed chwilą
jest nieprawdą.) no, to nie wiem, czy odjechała Pani mecenas, ponieważ było to w pokoju Pani

mecenas, kiedy przyszedł Pan z tą skargą i mówiłem, że jeżeli będzie Pan chciał pomocy

prawnej, to powinien się Pan do mnie zgłosić, napisać takie pismo, że oczekuje Pan o pomoc

prawną itaka pomoc zostanie Panu udzielona. lteraz reasumując udzielanie pomocy prawnej
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i obsługa rady jest tutaj jakby w obowiązku urzędu gminy, który zapewnia obsługę rady. Ja
przypominam, to jest Państwa sprawa, jako organu, która.... (Przewodniczący rady:
zastanawia mnie, dlacze§o Pan (...) głos), ... która wynika z faktu, że proces wyboru
przewodniczącego był mocno kontrowersyjny i Szanowni Państwo, wybór radcy czy pomocy
prawnej nie podlega ustawie o finansach publicznych, korzystamy z różnych opinii w różnych
sprawach, prawników, bo nie wszyscy specjalizują się w danym temacie i ta pomoc prawna
jest określona na kwotę 4.500,00 zł plus VAT taka jest odpowiedź. l z tego, co wiem jeszcze się
nie zakończyła.
Przewodniczący rady: 4.500,00 zł plus VAT to jest 5.500,00 zł brutto, (Wójt: Proszę?) 4.500,00
zł plus VAT, Pani skarbnik to jest 5.500,00 zł brutto, tyle wydaliśmy na tę sprawę z budżetu
gminy, czyliz każdego podatnika kieszeni.
Wójt: Tak, między innymi przez Państwa postawę.
Radny Paweł Narękiewicz: W sprawie nie bardzo istotnej.
Wójt: Proszę?
Radny Paweł Narękiewicz: W sprawie nieistotnej.
Wójt: Szanowni Państwo, obsługa prawna usłyszałem kiedyś taką odpowiedź, że każdy radny
ma prawo do obsługi prawnej.
(...)

Przewodniczącv rady: Zastanawiające jest to, że żaden z radnych w tej sprawie nie zabiera
głosu, skarżący, tylko Pan wójt.
Wójt: ... zabrałem głos, ponieważ spytał się Pan ile wydatkowano z budżetu...
Radny Paweł Narękiewicz: ... ale Paniskarbnik.
Przewodniczący rady: ...ale najpierw pozwolił Pan sobie na ocenę (...)

(...)

Wójt: To, kto odpowiada w imieniu urzędu to jest moja decyzją ...

Przewodniczący rady: Przepraszam Panie wójcie, oczywiście ja pytałem o kwotę natomiast
Pan odniósł się do postanowienia. To w żaden sposób Pana nie dotyczy rozumiem, to
postanowienie, więc Pan się nie powinien do niego odnosić, taka jest moja intencja, tej
wypowiedzi.
Radny Leszek Gląb: Nie całkiem w tej sprawie, natomiast chciałbym odpowiedzieć Panu
radnemu Narękiewiczowi, który (...) a mianowicie powodem tej skargi była wypowiedź Pana,
bo tak było w poprzedniej kadencji przy ślubowaniu i nikt nie zareagował. Proszę Pana, teraz
zareagował i chciał wyjaśnić sprawę jak się sprawa ma, żeby nikt nie wstał za chwilę i nie
powiedział, że bo w poprzedniej kadencjiteż tak było.
Przewodniczącv rady: Przypomnę Panu radnemu, że sprawa nie dotyczyła skargi na sposób
ślubowania (...)
Radny Leszek Głąb: Nie, to jest zapobieżenie jak coś nie jest zgodne z prawem to trzeba to
wyjaśnić do końca a nie opowiadać za chwilę, że było w poprzedniej kadencji.
Przewodniczący radyz Życzę Panu takiej skuteczności w kolejnym podejmowaniu uchwał.
Szkoda, że przy pierwszej uchwale nie umożliwił jednemu z radnych wzięcia w głosowaniu, nie
wykazał Pan wtedy inicjatywy, ale oczywiście (...)
Radny Leszek Głąb: ... Bo uważam, że jest zgodne z prawem. Skoro Pan przewodniczący uważa,
że jest inaczej mógł to zaskarżyć.
Radny Michał Woźniak: Mam takie pytanie, Pan wójt tu właśnie powiedział, że sprówa jest
rozwojowa to będą kolejne koszty z tego wynikały? Jak to się przedstawia na tę chwilę?
Wójt: Jeśli wnioskodawcy będą wnosić o dalszą obsługę prawną, być może tak.
Radny Michał Woźniak: No, to gratuluję Panom.
Przewodniczący rady: W takim razie pytanie do wnioskodawców, czy zakładają taki
scenariusz?
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Radny Jacek Kuropka: Nie wykluczamy.
Radny Michał Woźniak: No, to gratuluję po raz drugi.
Wójt: Czy Pan sugeruje...
Przewodniczący rady: Panie wójcie nie udzieliłem Panu głosu, przepraszam Panie wójcie...

Wójt: Czy Pan sugeruje Panie radny, że to jest działanie niezgodne z prawem?

Radny Michał Woźniak: Nie, nic nie sugeruję.
Przewodniczący rady: Panie wójcie, ja udzielę Panu głosu, naprawdę, ale proszę tak jak każdy

pozostały o niego poprosić.
Wójt: Dziękuje bardzo, oczywiście.
Przewodniczący rady: Mamy określone kompetencje (...)

(...}

przewodniczący rady: Wpłynęła również odpowiedź (...) poproszę o sentencję samej i

orzeczenie , o zapoznanie Państw a z rozstrzygnięciem nadzorczym wojewody wielkopolskiego
w sprawie regulaminu najmu i korzystania z obiektów sportowych, zresztą moźe, taka proŚba

tutaj była od przewodniczącego klubu żebym zapoznał radnych z tym orzeczeniem, natomiast,

to też robię. Wojewoda orzekł nieważność zarządzenia 10/2016 Wójta Gminy Bralin z dnia 16

marca 2OL6 r. w sprawie wprowadzenia regulaminu najmu i korzystania z obiektów
sportowych przy ul. Namysłowskiej 9a w Bralinie, cennika najmu oraz wzoru umowy najmu

stadionu przy ul. Namysłowskiej 9a w Bralinie ze względu na istotne naruszenie prawa.

Radny Marek Markiewicz: W związku z wieloma sprawami toczącymi się z radcami prawnymi

i kosztami takimi, chciałem złożyć interpelację w sprawie skutków prawnych i finansowych
postępowań sądowych odbytych lub toczących się z udziałem Gminy Bralin.

Jestem przewodniczącym klubu radnych ,,Razem dla Gminy Bralin" Marek Markiewicz (...).

Składam tę interpelację na ręce Pana przewodniczącego Pana Grzegorza Lemanika.

Gmina Bralin w roku 2OL6 oraz wcześniej reprezentowana przez WÓjta Gminy toczyła lub
jeszcze toczy przed sądami powszechnymi wiele spraw, w których jest stroną i co za tym idzie

narażona jest na ewentualne roszczenia wynikające z niekorzystnych wyroków. Sprawy w

Sądzie Rejonowym w Kępnie, Sądzie Pracy, Wojewódzkim Sądzie Administracyjnym w

Poznaniu czy Samorządowym Kolegium Odwołdwczym to ostatnie procesy z udziałem Gminy

w charakterze strony. Wszystkie te sprawy i odbyte poprzednio angażują w mniejszym lub

większym stopniu środki publiczne z budżetu Gminy i są powszechnie komentowane przez

mieszkańców.
Mając na uwadze troskę o stan bezpieczeństwa prawnego oraz stan finansów gminy wnoszę

o udzielenie odpowiedziprzezwójta Pana Romana Wojtysiaka na następujące pytania:

Jakie sprawy i kto poza Gminą był ich stroną toczyły się przed sądami w roku 2015 i

20L6?
Jakie wyroki zapadały w sprawach z udziałem Gminy, jako strony w postępowaniach?

Jakie byty koszty poszczególnych postępowań sądowych wyżej wymienionych spraw i

kto je ponosił?
lle budżet Gminy kosztowały porady prawne w wyżej wymienionych sprawach ijakie
podmioty ich udzielały?
Czy są podmioty, strony postępowań sądowych, które maja prawa do roszczeń wobec

Gminy na podstawie wydanych wyroków sądowych ijeśli są to, jakich kwot to dotyczy?

Jakie koszty ponosi Gmina z tytułu bieżącej obsługi prawnej urzędu?
Chciałbym jeszcze żeby Pan wójt w odpowiednich terminach odpowiedział na tę interpetację,

na ręce przewodniczącego przekazałem.
Mam jeszcze jedną sprawę do wyjaśnienia, jeśli chodzi o oświetlenie parkingu przy ulicy

Namysłowskiej 8. Na sesji, któreś tam z kolei Pan wójt powie dział, że Pani Gnitecka temat zna,

za kilka dni będzie. Przekonany z tym, że Pan mówi prawdę do mieszkańców zgłosiłem się, Że
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sprawa będzie załatwiona nie będą w nocy tam dryfować samochodami, nie będą się

zatrzymywać, będzie oświetlone, bezpiecznie, Panie mogą chodziĆ, które chodząz PracY o

zz.oo.Teraz jest widno, ok. pan mi powiedział,że Pani Gnitecka wszystko wie, o ile Pamiętam

17 maja była komisja ładu i porządku poszedłem do Pani Gniteckiej, Pani Gnitecka nic nie

wiedziała. Na debacie pan mi powiedział, nie wiedziała, nie będę zakładał oŚwiet]enia na

prywatnym podwórku pana przewodniczącego. Dokładnie słów nie pamiętam, ale taka bYła

intencja. Nie jest to prywatne podwórko, Panie wójcie, to jest parking gminny i myślę, że coś

pan powinien zrobić, bo naprawdę tam jest niebezpiecznie, ale jeŚli coŚ się tam stanie ijakiŚ

samochód w trakcie dryftu potrąci kogoś to Pan weźmie na siebie odpowiedzialnoŚĆ, bo ja nie

jestem w stanie zapamiętać numeru, który po ciemku tam jeździ.

Wójt: Szanowni państwo, oczywiście odpowiedź na interpelację Pana złoŻona na PiŚmie tutaj

w statutowym terminie, w ustawowym terminie Państwo uzyskacie. Tak naPrawdę mało jest

precyzyjne te pytanie, ponieważ ogólne wrażenie, że tyle procesów. Ja sobie przypominam

jeden, o którym państwo zawsze jesteście informowani a mianowicie przeciwko Energii, ale to

nas Energa pozwała za to, że zatrzymatiśmy im wadium w wyniku procedurY Przetargowej, ta

sprawa się zakończyła dla nas pozytywnie. l przypominam sobie teraz sprawę związaną z

zasiedzeniem gruntów, państwo wiecie o rozstrzygnięciu informowałem, PrzYnajmniej Pana

Grzegorza Lemanika, że z tego tytułu no nie było tu naszej żadnej winy. Zasiedzenie odbYło się

już w 2005 roku wyrokiem sądu, Państwo wiecie, znacie szczególy, tak? Z tego tYtułu gmina

będzie musiała również wypłacić na rzecz Pana Góreckiego kwoty pieniędzy, międzY innYmi

zwrot za rzeczoznawców, którzy dzielili te działkę, reszty grzechów nie Pamiętam. MY nie

występowatiśmy, jako gmina przeciwko komuś, nie przypominam sobie. Acha, i skończYłY się

jeszcze sprawy związane ze służebnością przesyłu. Ta służebność, też mieszkańcY wiedzeni

mamieniem niektórych prawników przeciwko gminie wystąpili do sądu o słuŻebnoŚĆ PrzesYłu

wodociągu. Ta sprawa się skończyła dla nas tym, że służebność została Przysądzon a za 0,0O zl,

tam też oczywiście jakieś koszty zastępstwa procesowego, biegłych. A to są sprawy, które to

gmina Bralin w normalnym toku, tak naprawdę jest tutaj pozywana, bo kaŻdY z mieszkańców

ma prawo dochodzić jakiś swoich ewentualnie uwag, roszczeń,jeŚli ma przeciwko gminie, ale

oczywiście precyzyjnie 2015 - 2016 państwu to wypiszę, jeżeli są koszty związane równieŻ z

obsługa prawną to muszę powiedzieć, że to jest kwota 2.4O0,0O zł tj. umowa zlecenie

miesięcznie. ! to tak z głowy, ponieważ tych spraw nie ma dużo, te sprawy się ciągną latami,

ale rozumiem, ze ogólne wrażenie zostało osiągnięte, że nie wiadomo, co tutaj się dzieje,

Ja jeszcze raz wrócę do tego tematu, tego postępowania przed sądem administracYjnYm,

Szanowni państwo, takie jest prawo radnych każdego po dzisiejszej dyskusji moŻe wójt będzie

miai interes prawny żeby wystąpić do sądu administracyjnego, jeŚli radni nie mają. MoŻe ktoŚ

uzna, że wójt ma.

Szanowni państwo, chciałem państwu podziękować za udzielone absolutorium. To jest dla

mnie szczegótnie ważne, że część rady odrzuca jednak te polityczne przePYchanki, koPanki,

które narażają nas już na śmieszność w okolicy. Chcę Państwu serdecznie PodziękowaĆ. TYm,

którzy byli przeciwni tub się wstrzymali albo byli przeciwni powiem tak zrobię wszYstko ŻebY

zmienili zdanie, choć widzę, że nie ma na to szans, ponieważ stopień osobistYch niechęcijest

taki, że nie ma już, o czym pewnie mówić, ale trudno zostało nam jeszcze dwa lata zachęcam

do współpracy niezmiennie. oczywiście dziękuję radnym za wsparcie, PoParcie, wsPÓlnie

jesteśmy zobowiązani do tego żeby reatizować zadania na rzecz mieszkańców naszbj gminY,

co powiem skromnie udaje nam się nieźle, oczywiście chcę podziękowaĆ równieŻ Paniskarbnik

to jest ta osoba, która stoi na straży budżetu, która robi wszystko Żeby te ry8ory ustawowe

były przestrzegane ja jestem za to wdzięczne, ponieważ w ferworze codziennYch obowiązków

tak naprawdę różnego typu uprawnień i kompetencji Pani skarbnik tę częŚĆ tutaj moich
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obowiązków bardzo mnie wspiera, dziękuję. Normalnie bywały kwiaty dzisiaj nie ma, (...).

Dziękuję jeszcze raz i proszę o współpracę.
Jest jeszcze jedna rzecz, o której chciałem Państwu powiedzieć, to tutaj jest sprawa z

gazyfikacją Bralina, dzisiaj odbyło się spotkanie, tutaj projektantów wybieraliŚmy dzisiaj, tutaj

sposób, jakby kierunek, który ma być projekt robiony jeśli chodzi o ogrzewanie naszego

przedszkola planowanego, mam zapewnienie na piśmie ze spółki gazowniczej, że realizacja tej

inwestycji odbędzie się w roku 20].8 -2O1g. Mam nadzieję, że w 2018 jednak się to wszystko

odbędzie.
Na zakończenie Szanowni Państwo, idą wakacje życzę wszystkim dużo słońca, dziękuję bardzo.
przewodniczący rady: Ponieważ nie chciałem odnosić się podczas udzie]ania absolutorium,

zabierać głosu ponieważ jeśli chodzi o sprawozdanie finansowe ono jest wykonane właŚciwie,

natomiast rada dokonując absolutorium, dokonuje oceny, przede wszystkim celowoŚci,

rzetetności i gospodarności wydatkowania środków z budżetu (.,.) przynajmniej celowoŚĆ

niektórych wydatków poniesionych w 2015 jest dla mnie mocno wątpliwa.
Radny Leszek Głąb: Ja, mam na koniec pytanie, o ile dobrze pamiętam, tę dokumentację o

tym budżecie dostaliśmy w marcu, mamy koniec czerwca na ostatni dzwonek - jeszcze jeden

dzień został kiedy by to należało zatwierdzić. Panie przewodniczący, dlaczego tak długo to

trwało, kto nad tym procedował, kto się zastanawiał, że tyle miesięcy i nagle w końcu czerwca

wracamy do tej sprawy bo trzeba by to zatwierdzić (...} to równie dobrze można bYło w

kwietniu zrobić, wtedy się zastanawiać nad tym czy innym a nie tak to odłożone na półkę i w

tej chwili zatwierdzamy w przedostatnim dniu.
przewodniczącv rady: Słusznie Pan zauważył, że mamy czas do 30 czerwca więc zgodnie z

ustawowym terminem wywiązaliśmy się, oczywiście jeżeli zostanie Pan (...) przewodniczącym

rady będzie Pan procedował być może inaczej.
Radna Kazimiera Kupczak: Ja chciałam odpowiedzieć Panu Markiewiczowi na jedno pytanie,

że gmina Bralin to jest nie tylko Bralin ale są jeszcze wioski, jest kilka sołectw i gdyby Pan bYł

tak uprzejmy i zobaczył jak gęsto są u nas latarnie. U nas są tacy sami ludzie jak w Bralinie i

też czekamy cierpliwie aż będą pieniążki, ten budżet uchwalamy wszyscy, wszyscy się na niego

zgadzamy i nie można widzieć tylko końca własnego nosa bo trzeba się zastanowiĆ nad

potrzebami innych też. Dziękuję.
przewodniczqcy rady zapytał czy ktoś ma w miesiqcach wakacyjnych zaplanowany urloP iczY
pan wójt ma plany urlopowe?
Wójt potwierdził, że będzie korzystał z urlopu w miesiqcu lipcu.

Pkt 21) Zamknięcie posiedzenia.
po wyczerpaniu tematów przewidzianych na dzisiejsze posiedzenie przewodniczqcy zamknqł

obrady XXX sesji Rady Gminy Bralin i podziękował obecnym za udział.

protokołowała : Anna piasecka
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